
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 13. posiedzeniu Senatu 

w dniu 18 marca 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra finansów Pawła Szałamachy 

Szanowny Panie Ministrze! 

Ostatnio media, np. serwis informacyjny radiowej Trójki, podały informację, jakoby w projekcie 

zmian ordynacji podatkowej przewidziany był stopniowy wzrost kwoty wolnej od podatku o 

1 tysiąc zł rocznie oraz zróżnicowanie kwoty wolnej w zależności od dochodów podatnika. Docelowo 

miałaby ona wynosić od 3 tysięcy 100 zł (dla zarabiających najwięcej) do 8 tysięcy zł (dla 

zarabiających najmniej). 

Ten drugi pomysł wydaje się dużym krokiem wstecz, jeśli chodzi o prostotę i transparentność 

systemu podatkowego. Zwłaszcza że mamy system podatkowy z progami podatkowymi i można ten 

sam (matematycznie) efekt osiągnąć poprzez dostosowanie progów. 

Bardzo proszę o informację, czy wspomniane doniesienia są prawdziwe oraz czy ministerstwo 

rozważało również negatywne konsekwencje nadmiernej komplikacji systemu (np. więcej osób nie 

będzie umiało samodzielnie się rozliczyć ani nawet oszacować swojego podatku; wzrośnie efekt lęku 

przed wzrostem zarobków w obawie przed negatywnymi konsekwencjami finansowymi, dotychczas 

świetnie znany np. podopiecznym opieki społecznej; wzrośnie nieufność społeczna do państwa 

polskiego i zostaną postawione zarzuty o celowe komplikowanie procedur). 

Dodatkowo chciałbym zapytać, jak wspomniane doniesienia mają się do wcześniejszych, 

zapowiadających zastąpienie PIT i składki ZUS jednym podatkiem od pracy. 

W którą stronę podąża „strategiczna wizja” reformy opodatkowania pracy? 

Z poważaniem 

Jarosław Obremski 

 


